
PROTOKÓŁ Nr XXXI/2020

z XXXI  Sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu 
29 grudnia 2020r. w hali   Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika

w Gierzwałdzie.  

Początek obrad godz. 15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  18 0 3 .
Przewodniczyła:  Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- Pani Krystyna Zwalińska.

Ustawowy skład rady: 15 radnych.

Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)
1. Ryszard Bala,
2 .Halina Gutowska, 
3. Cecylia Lecewicz-Husar,
4. Małgorzata Kamińska,
5. Adam Królikowski,
6. Sławomir Matuszewski,
7. Zbigniew Napłoszek, 
8. Iwona Stanka,
9. Piotr Szewczak,
10. Ewa Ziejewska,
11. Krystyna Zwalińska,
12. Arkadiusz Piasecki,

Nieobecni Radni Gminy Grunwald :
1.   Ewa Bawolska,
2.   Dariusz Nowicki, 
3.   Jerzy Sawicki.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Adam Szczepkowski – Wójt Gminy
2. Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy 

   
Podjęto uchwały od nr 239 do nr 252.

Ad pkt.1. 1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska-   poinformowała,
że  obrady są transmitowane i  utrwalane  za  pomocą urządzeń rejestrujących  obraz  i
dźwięk .  Dokonała  otwarcia  XXXI  sesji  Rady Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum
przy  którym  może  obradować  i  podejmować  prawomocne  uchwały  Rada  Gminy.
Następnie powitała radnych i zaproszonych gości. 

Ad pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad.
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Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska-  poinformowała,
że  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  w  dniu  28.11.2020  roku  przedstawiono
projekty uchwał z wnioskiem o dołączenie ich do porządku obrad XXXI sesji  Rady
Gminy. Poddała pod głosowanie wnioski o dodanie projektów uchwał: 
1.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  międzygminnego  w
zakresie opieki  nad bezdomnymi zwierzętami pomiędzy Gminą Grunwald a Gminą
Miejską Ostróda 
Radni uwag nie zgłosili.
   

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

dodanoo do porządku obrad  punkt podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody
na zawarcie porozumienia między gminnego w zakresie opieki nad bezdomnymi

zwierzętami pomiędzy Gminą Grunwald a Gminą Miejską Ostróda .

2.    w  sprawie  ustalenia  planu  pracy  Rady  Gminy  Grunwald  oraz  planów  pracy
stałych komisj i  rady na 2021 rok.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

dodano do porządku obrad  punkt podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia planu pracy Rady
Gminy Grunwald oraz planów pracy stałych komisj i  rady na 2021 rok.

3.   w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwaldnalata2020-2032
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

dodano do porządku obrad  punkt  podjęcie  uchwały   w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej  Gminy Grunwaldnalata2020-2032 .

4.   w sprawie zmian budżetu gminy Grunwald na 2020 rok.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

dodano do porządku obrad  punkt  podjęcie  uchwały  w sprawie zmian budżetu gminy
Grunwald na 2020 rok.
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5.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  hipoteki  na  rzecz  Banku
Spółdzielczego  w  Olsztynku  na  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy
Grunwald .
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

dodano do porządku obrad  punkt  podjęcie  uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na
ustanowienie hipoteki  na rzecz Banku Spółdzielczego w Olsztynku na

nieruchomości  stanowiącej  własność Gminy Grunwald .

6.  wniosek   o  dodanie   podpunktu  -  Sprawozdanie  z  prac  komisj i  nad  projektem
budżetu na rok 2021.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  poinformował,  że  wysłał  sprawozdanie  z  prac  nad
budżetem w formie pisemnej. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

dodano do porządku obrad  punkt  Sprawozdanie z prac komisji  nad projektem
budżetu na rok 2021.

Radni  uwag nie zgłosi l i .  
  
7.  Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski  -  złożył  wnioski  do  porządku  obrad  o
dodanie  punktu  glosowań  nad  projektami  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej
Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald   na  lata  2021-2035  oraz  w  sprawie
uchwalenia  budżetu  Gminy  Grunwald  na  2021  r.  -  projekt  przed  dokonaniem
zmian  wprowadzonych  na  posiedzeniu  komisj i   w  dniu  28.12.2020r.  Prosił  o
przesunięcie  projektów uchwał  w sprawie  zmian budżetu  na  rok  2020 na  początek
sesj i .
Radny-  Pan  Piotr  Szewczak-  poprosił ,  aby  uczcić  minutą  ciszy  pamięć  o
Sołtys ie  Gietrzwałdu  Wiesławie  Dembkowskim.  Złożył  kondolencję  radnej
Halinie Gutowskiej  z powodu śmierci  męża.
Minuta ciszy.
Radna-  Pani  Halina  Gutowska-  podziękowała  radnym   za  złożone  kiaty  na
grobie  męża oraz za wsparcie w trudnych chwilach.  
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  s twierdził ,  że  wnioski  wójta  są  niezasadne,  gdyż
punkty  te  są  w  porządku  obrad  i  projekt   budżetu  jest  jeden,  który  został
przedstawiony  radnym  w  listopadzie,  nad  tymi  projektami  rada  pracowała.
Zapytał  o jaki  inny projekt wójtowi chodzi.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski  –  odpowiedział ,  że  powstały  dwa  różne
projekty  budżetu  na  rok  2021.  Pierwszy  przedstawiony  w  listopadzie,  który
uzyskał  pozytywną  opinię  RIO  oraz  drugi,  którzy  radni  stworzyli  dodając
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poprawki,  nie wiadomo  jaka będzie opinia  RIO.
Radny- Pan Ryszard Bala-   odpowiedział ,  że  jest  projekt jeden, nad którym radni
pracują.  Radni  nie  byli  poinformowani  o  nowym  projekcie,  który  wójt  chce
wprowadzić do porządku obrad.  
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska-  stwierdziła,  że
wniosek  jest  niezasadny,  gdyż  punkty  te  są  w  porządku  obrad  a  radni  pracują  nad
jednym projektem budżetu.  
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- za

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Przyjęto porządek obrad XXXI sesji Rady Gminy w/g następującego wyszczególnienia:
1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy z dnia 25 listopada 2020r.
4.  Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym  oraz
sprawozdanie
z wykonania uchwał Rady Gminy.
5. Zapoznanie się z realizacją umów z organizacjami pozarządowymi.
6. Analiza wydatków związana z promocją gminy. 
7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
7.1.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2021-
2032;
7.2.  w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2021 r.;
7.2.1. Sprawozdanie z prac komisj i  nad projektem budżetu na rok 2021;
7.3.  w sprawie udzielenia dotacji  celowej dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Dylewie
na dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo – gaśniczego; 
7.4.  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXXI/169/2016  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w
Gierzwałdzie
z  dnia  16  listopada  2016  r.  w  sprawie  określenia  szczegółowych  warunków  przyznawania  i
odpłatności
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług
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opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego
lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania;
7.5.  w sprawie: zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Grunwald z siedzibą w
Gierzwałdzie;
7.6. w sprawie: Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów
zamieszkałych na terenie Gminy Grunwald;
7.7.  w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości niezabudowanych Gminy Grunwald
położonych w obrębie geodezyjnym Frygnowo i Korsztyn na dwie nieruchomości niezabudowane
położone w obrębie Korsztyn należące do osoby prywatnej;
7.8. w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie budowy
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Grunwald na lata 2021-2023; 
7.9.  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Ryszard  Bali  na  działania  Wójta  Gminy  Grunwald-
nieudzielanie odpowiedzi na interpelację;
7.10. w sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana Ryszard  Bali  na działania  Wójta  Gminy Grunwald  -
utrudnianie działań radnego poprzez nieudzielanie odpowiedzi na wniosek;
7.11.  w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańców Sołectwa Stębark reprezentowanych przez Pana
M. S. na działania Wójta Gminy Grunwald;
7.12.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  między  gminnego
w  zakresie  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami  pomiędzy  Gminą  Grunwald  a
Gminą Miejską Ostróda.
7.13.  w  sprawie  ustalenia  planu  pracy  Rady  Gminy  Grunwald  oraz  planów  pracy
stałych komisj i  rady na 2021rok. 
7.14.  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwaldnalata2020-2032;
7.15.  w sprawie zmian budżetu gminy Grunwald na 2020 rok.
7.16.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  hipoteki  na  rzecz  Banku
Spółdzielczego  w  Olsztynku  na  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy
Grunwald .

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9.  Wolne wnioski i informacje.
10. Zamknięcie  sesj i .
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 3. Przyjęcie protokołu z XXIX  sesji Rady Gminy.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska  -  kolejny  punkt
porządku  obrad  dotyczy  przyjęcia  protokółu  z  XXX  sesji.  Protokół  był  dostępny
w  biurze  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję
przyjąć protokół XXX/2020 z dnia 25 listopada  2020 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak

wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
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Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- za

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada przyjęła bez odczytywania protokół z XXX/2020 z dnia 25 listopada 2020r. sesji Rady Gminy
Grunwald.

Ad pkt.  4       Sprawozdanie  Wójta o działaniach podejmowanych w okresie  międzysesyjnym
oraz sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- oświadczył, że sprawozdanie zostało rozdane radnym w
formie pisemnymi oraz  poprosił o składanie zapytań pisemnie (zał. nr 2).
Radny- Pan Ryszard Bala-   oznajmił,  że  sprawozdanie  powinno być  odczytane  na
posiedzeniu  sesji,  aby mieszkańcy  oglądający  sesję  „na  żywo”  mogli  zapoznać  się
z treścią.  Przekazanie wydruku tylko dla radnych jest złym pomysłem. 
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odmówił  odczytania  sprawozdania  oraz
poinformował, że sprawozdanie zostanie opublikowane dla mieszkańców.
Radni uwag nie zgłosili.
 
Ad. pkt. 5. Zapoznanie się z realizacją umów z organizacjami pozarządowymi.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  oświadczył,  że  sprawozdanie  z  ostało
przesłane radnym w formie pisemnymi oraz  poprosił  o składanie zapytań pisemnie
(zał. nr 3).
Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 6.  Analiza wydatków związana z promocją gminy. 
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  treść  została  wysłana  radnym
poprzez  posiedzenia.pl-  plan  wydatków  w  rozdziale  75075  –  Promocja  jednostek
samorządu  terytorialnego  w  2020  roku  wynosi  94  643,68,  w  tym  92 164,00  zł  na
wydatki  bieżące  oraz  2  479,68 zł  na  wydatki  majątkowe.  Do 28 grudnia  2020 roku
wydatkowano  87 090,49  zł,  w  tym  na  wynagrodzenia  kwotę  2  296,20  zł,  zakup
nagród  konkursowych  –  11  095,00  zł,  zakup  materiałów  i  wyposażenia  –  7  493,56
zł,  zakup  usług  pozostałych  –  45  940,85  zł,  różne  opłaty  i  składki  –  17  785,20  zł
oraz  na  wydatek  inwestycyjny  „budowa  pomnika  upamiętniającego  100-lecie
odzyskania niepodległości” kwotę 2  479,68 zł.   
Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  zapytała  o  kwotę  zakup  usług  pozostałych  –
45 940,85 zł.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  przygotuje
odpowiedź i prześle,  aby nie było błędów. 
Radni więcej uwag nie zgłosili.  

Ad. pkt. 7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy.
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7.1.    w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2021-
2032;
7.2.    w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2021 r.;
7.2.1.   Sprawozdanie z prac komisj i  nad projektem budżetu na rok 2021  ;
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska  –  odczytała
sprawozdanie  z  prac  komisji  z  dnia  28.12.2020r.  nad  projektem  budżetu  na  rok
2021 

Na  posiedzeniu  połączonych  komisji  w  dniu  28  grudnia,  któremu  przewodniczył
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Grunwald  radni  dokonali  oceny
przedstawionego przez wójta  projektu budżetu na 2021 rok. Ocenie podlegały:

  dochody budżetu i ich źródła;
  wydatki na zadania inwestycyjne i bieżące;
  wydatki na realizację projektów ze środków pochodzących ze źródeł zewnętrznych;
  plan dochodów i wydatków na zadania zlecone;
 przedsięwzięcia zaplanowane w ramach Funduszu Sołeckiego;
 dotacje podmiotowe i celowe zaplanowane w budżecie na 2021 rok. 

W wyniku analizy i oceny przedstawionego projektu stwierdzono potrzebę ograniczenia
zakresu  inwestycji,  poprzez  zmniejszenie  kwot  przewidzianych  na  ich  realizację.  Działania  te
spowodują zmniejszenie deficytu budżetowego,  co przełoży się na stabilizację funduszy gminy.
Komisje  uznały,  że  należy  dążyć  do  zmniejszenia  różnicy  między  planowanymi  wydatkami  a
realnymi, możliwymi do uzyskania dochodami.

W trakcie dyskusji nad projektem budżetu zaproponowano wprowadzenie następujących
zmian i poprawek:

I. W treści uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2021 r.:
Nr Treść poprawki
1. - w § 6 – wykreślić: „ust.2. Spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań w kwocie – 

6 909 958,44 zł”;
2. - w § 6 – skorygować kwotę planowanego deficytu po uwzględnieniu dokonanych zmian;
3. - w § 7 – w ust.1. wykreślić wyrazy: „oraz emisji papierów wartościowych”;
4. - w § 7. ust.2. pkt 1), tiret drugi - dodać wyrazy: „ze stosunku pracy”;
5. - w § 7. ust.2. pkt 3), wyrazy: „jednostki, i z których wynikające płatności wykraczają poza rok 

budżetowy” zastąpić wyrazami: „gminy i termin zapłaty upływa w 2021 roku”.

II. W załączniku nr 9 do uchwały budżetowej  Zestawienie planowanych kwot dotacji
udzielanych z budżetu jst, realizowanych przez podmioty należące i nienależące do
sektora finansów publicznych w 2021 r.:

Nr Treść poprawki

6.
- w poz. 1. dotacji dla podmiotów należących do sektora finansów publicznych – zmniejszyć
kwotę dotacji podmiotowej dla GOK do wartości 500 000 zł; 

7. -  w  poz.  6.  dotacji  dla  podmiotów  niezaliczanych  do  sektora  finansów  publicznych -
zwiększyć kwotę dotacji celowej na upowszechnianie kultury fizycznej w dyscyplinach sportu:
piłka nożna i tenis stołowy do wartości 100 000 zł;
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8. - utworzyć poz.7. dotacji dla podmiotów niezaliczanych do sektora finansów publicznych -
na  realizację  zadań  z  „Programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami
pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok” w
zakresie:

 edukacji publicznej, oświaty i wychowania;
 kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i tradycji;
  rozwiązywania problemów osób dotkniętych niepełnosprawnością;
  ochrony i promocji zdrowia;
  bezpieczeństwa i porządku publicznego;
  ochrony środowiska i ekologii;
  ładu przestrzennego i zieleni gminnej;
  działalności na rzecz osób w wieku emerytalnym.

Kwota dotacji celowej 120 000 złotych.
III. W załączniku nr 3 do uchwały budżetowej  Zadania inwestycyjne w 2021 roku:

Nr Treść poprawki
9. - wykreślić poz.2. „Wykonanie sieci wodno-kanalizacyjnej w miejscowości Mielno”; 
10. - utworzyć poz. 2a. Wykonanie sieci wodno-kanalizacyjnej i podłączenie do niej nieruchomości

na działce 82/2 w miejscowości Mielno”. Planowane wydatki – 15 000 zł;
11. - utworzyć poz. 2b. „Wykonanie projektu sieci wodociągowej dla działek od numeru 187/1 do

187/20 w miejscowości Mielno”. Planowane wydatki 10 000 zł.;
12. - w poz. 3. „Zakup złóż oraz innych materiałów i wyposażenia do hydroforni w Rychnowskiej

Woli” – zmniejszyć kwotę planowanych wydatków do wartości 22 000 zł;
13. - w poz. 6. „Wykonanie projektu rozbudowy sieci ciepłowniczej w miejscowości Gierzwałd” -

zmniejszyć kwotę planowanych wydatków do wartości 15 000 zł;
14. - wykreślić poz. 8. „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Stębark”;
15. - w poz. 9. „Wykonanie projektu budowy chodnika w miejscowości Stębark” - zmniejszyć kwotę

planowanych wydatków do wartości 10 000 zł;
16. -  w  poz.  10.  „Zakup  ciągnikowej  kosiarki  bijakowej  na  potrzeby  Referatu  Gospodarki

Komunalnej” - zmniejszyć kwotę planowanych wydatków do wartości 10 000 zł;
17. - wykreślić poz. 13. „Zakup komputera i drukarki na potrzeby Urzędu Gminy”;
18. -  w  poz.  14.  „Zakup  średniego  samochodu  ratowniczo-gaśniczego  dla  OSP  Gierzwałd”  -

zmniejszyć kwotę planowanych wydatków do wartości 200 000 zł;
19. - utworzyć  poz. 16a „Wykonanie projektu drogi i  chodnika od drogi powiatowej do szkoły

podstawowej w Mielnie”. Planowane wydatki – 10 000 zł;
20. -  w  poz.  17.  „Przebudowa  łazienek  pod  potrzeby  osób  niepełnosprawnych  w  Szkole

Podstawowej  w  Szczepankowie”  -  zmniejszyć  kwotę  planowanych  wydatków  do  wartości
30 000 zł;

21. -  w  poz.  35.  „Wykonanie  projektu  na  zagospodarowanie  działki  pod  pole
namiotowe/kempingowe w miejscowości Mielno” - zmniejszyć kwotę planowanych wydatków
do wartości 10 000 zł;

22. -  utworzyć  poz.  36.  „Wykonanie oświetlenia  drogi  gminnej  położonej  na działce nr 145 w
Stębarku”; Planowane wydatki – 10 000 zł;

23. - utworzyć poz. 37. „Wykonanie stacji podnoszenia ciśnienia wody w miejscowości Dylewko”;

8



Planowane wydatki – 100 000 zł;

Komisje postanowiły po dokonanych poprawkach przedstawić projekt budżetu na sesji rady gminy.
(zał nr 4). 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-   zapytała  o zmniejszenie wydatku na
hydrofornie  w Gierzwałdzie  i  stwierdziła,  że  są  to  wydatki  z  funduszu sołeckiego i
nie można dokonać zmian.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  odpowiedziała,  że  nie  w  Gierzwałdzie
tylko w Rychnowskiej  Woli.  
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-   stwierdził,  że  podczas  komisji  każda  zmiana  została
przegłosowana oddzielnie i zaproponował,  aby przegłosować jeszcze raz.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  zaproponowała,  aby  poprawki
przegłosować  wszystkie  razem  jako  sprawozdanie,  gdyż  oddzielnie  były  już
przegłosowane.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska  –  poddała  pod
głosowanie sprawozdanie z prac komisji nad projektem budżetu – wprowadzenie 23
poprawek zgodnie z zał nr 4. 
Radni uwag nie zgłosili.  

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  9 głosów za,
1 głos  przeciw i 2 głosy wstrzymujące się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – przeciw 
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- wstrzymał się

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- wstrzymał się

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

wprowadziła 23 poprawki  do projektu budżetu na rok 2021 wymienione w
sprawozdaniu zgodnie z  ustaleniami na posiedzeniu komisj i  w dniu 28.12.2020r.

(zał  nr 4).
Radni  uwag nie zgłosi l i .

Radny-  Pan Ryszard Bala-   stwierdził,  że  w dniu dzisiejszym przekazano radnym
wiele  dokumentów,  które  mają  wpływ  na  projekt  budżetu  na  rok  2021.  W  wielu
załącznikach  jest  adnotacja  projekt  poprawiny.  Zapytał,  czy  jest  to  nowy  projekt
uchwały  budżetu  na  rok  2021,  i  czy  mają  one  znaczenie  na  budżet  w  roku  2021.
Dokumentacja  ta  zawiera  inne  dane  i  wartości  finansowe niż  te,  nad  którymi  radni
pracowali.  
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała,  że  na  komisji  w dniu
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28.12.2020r.  wprowadzono  zmiany  dodając  Rządowy  Fundusz  Inwestycji
Lokalnych  dlatego  wartości  są  wyższe.  W  sprawozdaniu  nie  zostało  to  ujęte,  ale
było  uzgodnione,  że  będzie  to  wprowadzone,  dlatego  też  zwiększyły  się  dochody i
wydatki.  
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  podane  wartości  w  nowych  dokumentach  są  istotne  i
radni  nie  mieli  czasu,  aby  przeanalizować  i  przeliczyć.  Zapytał,  czy  radni  są
gotowi  przyjąć  budżet  na  rok  2021,  nad  którym  komisja  pracowała  wczoraj  z
poprawkami, czy należy przerwać prace nad budżetem i wprowadzić przegłosowane
zmiany i  poprawki oraz powrócić do tych punktów na najbliższej sesji.  
Wójt  Gminy-  Pan  Adam Szczepkowski-  przypomniał,  że  skarbnik  na  wczorajszej
komisji  pytała  na  kiedy  przygotować  zmiany  i  odpowiedź  radnych  „jeżeli
wprowadzone poprawki będą przed sesją,  to  nie  będzie problemu.  Pani  skarbnik do
godziny  13.00  przesłała  radnym  materiały  z  poprawkami,  o  które  były
przegłosowane.  Zapytał  radnego Ryszarda  Balę co  takiego chce  ugrać,  i  czy zależy
mu na funkcjonowaniu gminy,  czy jest  tylko po to aby przeszkadzać.  Stwierdził,  że
obserwuję  karierę  radnego  od  kilku  kadencji  i  zaobserwował,  że  każda  władza
radnemu  nie  pasuje.  Radny  próbuje  wprowadzać  swoje  mądrości,  które  nie  są  do
niczego potrzebne.  Poprosił,  aby radny wymienił  jeden sukces,  który osiągnął  jako
radny oraz co zrobił bezinteresownie.  
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  odpowiedział,  że  nie  spodziewa  się  rozsądnej
wypowiedzi  wójta  w  tym  temacie.  Wójt  jest  nastawiony,  aby  ubliżać  oraz  uciekać
od  tematu.  Ponowił  pytanie,  czy  w  dniu  dzisiejszym  pracujemy  w  dalszym  ciągu
nad projektem, nad którym pracowali  radni wczoraj  i  przywracamy go ponownie do
komisji,  czy  poddajemy  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  Pani  skarbnik
wprowadziła  nowe  dane  więc  radni  powinni  zapoznać  się  z  nimi  na  komisji  a  w
styczniu  można  poddać  gotowy  projekt  uchwały.  Zapytał  wójta  do  czego  zmierza
zadając pytania o działania jako radnego oraz odpowiedział,  że  nie oczekuje takich
pytań,  ale oczekuje konkretnych odpowiedzi.  
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  nie  będzie
przygotowywała  nowego  projektu  uchwały,  gdyż  jest  on  przygotowany.  Na  prośbę
radnych  pracowała  całą  noc  oraz  część  dnia,  aby  do  godziny  13.00   projekt
uchwały po poprawkach radnych został  rozesłany. Innego projektu nie będzie.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  odpowiedział,  że  wprowadzone  zmiany  przerastają
możliwość  percepcji  radnych,  nikt  nie  jest  w  stanie  zmian  tych  sprawdzić,
porównać  i  przeanalizować.  Stwierdził,  że  dlatego  należy  przełożyć  podjęcie
uchwały na okres późniejszy.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  wczoraj  była
dyskusja  nad  zmianami.  Zostały  ujęte  propozycję  radnych  oraz  Rządowy  Fundusz
Inwestycj i Lokalnych i  tylko takie są zmiany. 
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  złożył  wniosek,  aby  zamknąć  dyskusję  nad  projektem
uchwały  w  sprawie  WPF  2021-2032  oraz  budżetem  na  rok  2021.  Zaproponował,
aby w sprawie zmian dokonanych przez skarbnika w nocy powrócić do rozmowy na
posiedzeniach komisji.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  stwierdziła,  że  jest  za  mało  czasu  aby
przeanalizować  cały  projekt  uchwały.  Stwierdzi ła,  że  w  załączniku  nr  3  brakuje
poprawki,  czyli  brak  jest  inwestycj i  oświetlenia  w  miejscowości  Stębark.
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Zaproponowała,  aby  na  dzisiejszej  sesj i  nie  głosować  nad  tymi  projektami
uchwał,  tylko odesłać je z powrotem do komisj i  Rady Gminy.
Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  stwierdziła,  że  w  planie  pracy  jest
przewidziany  punkt  podjęcie  uchwały  w  sprawie  budżetu  na  rok  2021.  W  dniu
wczorajszym  należało  podjąć  decyzję  o  przedłużeniu  prac  nad  projektem  a  nie
wprowadzać w błąd skarbnika,  który miałby więcej  czasu na dokonanie poprawek.
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  stwierdził ,  że  jeżeli  nie  ma  ujętej
inwestycj i  oświetlenia  w  Stębarku  to  można  to  potraktować  jako  błąd  w  zapisie  i
wprowadzić  tą  inwestycję,  nie  będzie  to  miało  wpływu  nad  dzisiejszym
głosowaniem.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  potwierdził,  że  ominięcie  tej  inwestycji
jest  błędem  spowodowanym  presją  czasu  i  nie  ma  problemu,  aby  dodać  tą
inwestycję przy kolejnych poprawkach budżetu.  Poprosił,  aby radni nie udawali,  że
wczorajszej  rozmowy  nie  było,  że  nie  było  ustaleń  tylko  dlatego,  że  komuś
zamarzyło przeszkodzić i  stworzyć problemy wójtowi. 
Radny- Pan Ryszard Bala-  przedstawił  hierarchię,  że projekt budżetu przedstawia
wójt,  Rada  Gminy  projekt  zatwierdza  lub  nie,  ma  także  prawo  wprowadzać  do
projektu  poprawi  i  to  zostało  zrobione.  Na  obecnej  sesji  radni  nie  są  w  stanie
przejrzeć  wprowadzonych  zmian,  i  które  rano  zostały  rozesłane.  Poprosił  o
przerwanie rozmowy w temacie WPF 2021-2032 oraz budżetu na rok 2021. 
Radna  –  Pani  Ewa  Ziejewska  –  stwierdziła,  że  nie  ma  złośliwości  dla  wójta  ale
radni  są  po  to  aby  opracować  kompromis.  W  dniu  wczorajszym  były  przyjęte
poprawki  przez  radnych  i  w  dniu  dzisiejszym otrzymali  radni  poprawiony  projekt,
z  którymi  radni  muszą  się  zapoznać  gdyż  są  niejasności  i  zapytania.  Zgodziła  się,
że na leży przesunąć pracę nad projektami uchwał,  aby nie było niedomówień. 
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-   ponowił  pytanie,  czy  radni  przyjmują  ten  projekt
uchwał  z  poprawkami,  które  zostały  przegłosowane,  czy  przerywane  są  prace  nad
budżetem i ponowne skierowanie do komisji  Rady Gminy .
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  nie  było  żadnych
korekt.  Stwierdziła,  że  przez  pomyłkę  nie  wprowadziła  inwestycji  oświetlenia  w
Stębarku ale można to bez problemu dodać.  Poprosiła,  aby radni zadawali  pytania i
może wyjaśnią się niejasności.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  zapytała  o  def icyt  budżetowy,  dlaczego
się  zwiększył  do  kwoty  1,9  mln  zł ,  część  zwiększenia  wynika  z  Funduszu
Inwestycj i  lokalnych, ale kwota 941 tys  zł ,  z czego wynika ta  kwota.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  §  6  łączy  się  z  §
5.  Deficyt  budżetu gminy wynosi 1 941 607,36 zł. Deficyt w wysokości 1 421 265,00 zł zostanie
pokryty  przychodami  pochodzącymi  z  Rządowego  Funduszu  Inwestycji  Lokalnych,  natomiast
deficyt  w  wysokości  520  342,36  zł  przychodami  pochodzącymi  z  kredytów  i  pożyczek
zaciągniętych przez Gminę Grunwald. 
Dokonano wykreślenia zaciągniecie obligacji, które miały być przeznaczone na spłatę wcześniej
zaciągniętych kredytów i należało to dodać. 
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –   zapytała  jaki  jest  konkretny  deficyt  na
rok 2021.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że    1  941  607,36  zł
łącznie,  ale  1  421  265,00  zł  zostanie  pokryty  przychodami  pochodzącymi  z
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Rządowego  Funduszu  Inwestycj i  Lokalnych  jako  wkład  własny  na  konkretne
inwestycje.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –   zapytała  czemu  deficyt  jest  inny  w  WPF
niż w projekcie  uchwały budżetowej .  
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  niczym  się  nie
różni.  
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  rozmowa  na  temat  budżetu  jest
poważnym  tematem  i  należy  się  do  niego  przygotować,  przeanalizować  materiały.
W  dniu  dzisiejszym  radni  otrzymali  materiały  a  dyskusja  w  złych  warunkach
akustycznych  nie  jest  dobrym  pomysłem  Wycofał  wniosek  w  sprawie
podejmowania kolejnych działań. Poprosił o przerwę.
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- Pani Krystyna Zwalińska –  ogłosiła  10 min.
przerwy.

***

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska  –    wznowiła
obrady XXXI sesji Rady Gminy. 
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  przypomniała  umowę  z  radnymi  do
dziś  do  godz  13.00  opracuje  poprawki  i  rozda  radnym poprawiny projekt  uchwały.
Stwierdziła,  że  akustyka  na  hali  jest  taka  sama  jak  na  posiedzeniu  komisji  i  nie
przeszkadzało to w głosowaniu nad poprawkami.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  złożył  wniosek  o  przerwanie  pracy  nad  projektem
uchwały  w  sprawie  WPF  2021-2032  oraz  budżetu  na  rok  2021  i  skierowanie
projektów z powrotem do przeanalizowania przez komisję. 
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  skierował  wypowiedź  do  Ryszarda  Bali.
Stwierdził,  że  jest  to  wyłącznie jego wina,  iż  jest  taka  sytuacja  a  nie  inna.  Z pełną
odpowiedzialnością  stwierdził,  że  radny  wczoraj  mieszał  w  budżecie  i  zmiany
zostały  wprowadzone  i  przygotowane.  W dniu  dzisiejszym  radny  przeszkadza  aby
budżetu  na  rok  2021 nie  przyjąć,  bo  coś  sobie  ubzdurał.  Radny nie  zdąża  i  znalazł
się  w  niewłaściwym  miejscu,  i  na  niewłaściwym  stanowisku.  Stwierdził,  że
należałoby  podjąć  męską  decyzję  i  odpuścić,  przyjdą  inni,  którzy  będą  nadarzali.
Poprosił  radnych  o  rozwagę,  sesja
i  komisja  jest  nagrywana,  powaga  spotkania  zobowiązuje  a  przekształca  się  ono  w
kabaret przez jedną osobę.  
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska  –  poddała  pod
głosowanie  wniosek  Ryszarda  Bali  w  sprawie  przerwanie  pracy  nad  projektem
uchwały  w  sprawie  WPF  2021-2032  oraz  budżetu  na  rok  2021  i  skierowanie
projektów z powrotem do przeanalizowania przez komisję Rady Gminy.  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 7 głosami za

-  3 głosy przeciw 
-  2 głosy wstrzymujące

podjęto decyzję o przerwaniu pracy nad projektem uchwały w sprawie WPF 2021-2032
oraz budżetu na rok 2021 i  skierowanie projektów z powrotem do przeanalizowania
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przez komisję Rady Gminy.  
Radni uwag nie zgłosili.

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- złożył życzenia noworoczne
i podziękował za udział w sesji.  

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski oraz Skarbnik Gminy- Pani Sylwia
Kierebińska opuścili  posiedzenie XXXI Sesji  Rady Gminy.  

7.3.   w sprawie udzielenia dotacji  celowej dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Dylewie
na dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo – gaśniczego.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w sprawie  udzielenia  dotacji  celowej  dla  jednostki  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w
Dylewie  na  dofinansowanie  zakupu  samochodu  ratowniczo  –  gaśniczego.(zał.  Nr
5).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- za

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/239/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku w
sprawie udzielenia dotacji  celowej dla jednostki  Ochotniczej Straży Pożarnej w

Dylewie na dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo – gaśniczego.
Radni uwag nie zgłosili.

7.4.    w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXXI/169/2016  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w
Gierzwałdzie  z  dnia  16  listopada  2016  r.  w  sprawie  określenia  szczegółowych  warunków
przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich
pobierania. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
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w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/169/2016 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w
Gierzwałdzie  z  dnia  16  listopada  2016  r.  w  sprawie  określenia  szczegółowych
warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne
usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z
zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub
całkowitego zwolnienia od opłat,  jak również tryb ich pobierania (zał. nr 6).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- za

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/240/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku w
sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/169/2016 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w

Gierzwałdzie z dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie określenia szczegółowych
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne

usługi opiekuńcze,  z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z
zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub

całkowitego zwolnienia od opłat,  jak również tryb ich pobierania.  
Radni uwag nie zgłosili.

7.5.    w sprawie: zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Grunwald z siedzibą w
Gierzwałdzie.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  zmiany  Statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Grunwald  z
siedzibą w Gierzwałdzie (zał. nr 7).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
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Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- za

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/241/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku w
sprawie  zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Grunwald z

siedzibą w Gierzwałdzie  
Radni uwag nie zgłosili.

7.6  . w sprawie: Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów
zamieszkałych na terenie Gminy Grunwald.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w sprawie  Regulaminu  udzielania  pomocy materialnej  o  charakterze  socjalnym dla
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Grunwald (zał.  nr 8).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- za

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/242/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku w
sprawie  Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Grunwald 
Radni uwag nie zgłosili.

7.7.    w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości niezabudowanych Gminy Grunwald
położonych w obrębie geodezyjnym Frygnowo i Korsztyn na dwie nieruchomości niezabudowane
położone w obrębie Korsztyn należące do osoby prywatnej.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
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w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  niezabudowanych  Gminy
Grunwald  położonych  w  obrębie  geodezyjnym  Frygnowo  i  Korsztyn  na  dwie
nieruchomości  niezabudowane  położone  w  obrębie  Korsztyn  należące  do  osoby
prywatnej (zał.  nr 9).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- za

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/243/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku  w
sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości niezabudowanych Gminy
Grunwald położonych w obrębie geodezyjnym Frygnowo i  Korsztyn na dwie

nieruchomości niezabudowane położone w obrębie Korsztyn należące do osoby
prywatnej.

Radni uwag nie zgłosili.

7.8. w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie budowy
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Grunwald na lata 2021-2023.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozliczania  dotacji  celowej  na
dofinansowanie  budowy  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  na  terenie  Gminy
Grunwald na lata 2021-2023 (zał nr 10).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- za

Stanka Iwona –  za
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Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa –  za

Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/244/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku  w
sprawie określenia zasad udzielania i  rozliczania dotacji  celowej na

dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy
Grunwald na lata 2021-2023.

Radni uwag nie zgłosili.

7.9  .    w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Ryszard  Bali  na  działania  Wójta  Gminy  Grunwald-
nie  udzielanie odpowiedzi na interpelację.

Radny-  Pan  Ryszard  Bala  przedstawił  przebieg  pracy  komisji  SWiP  nad
rozpoznaniem skargi. 
W  dniu  16  listopada  do  Urzędu  Gminy  Grunwald  wpłynęła  skarga  na  działania
wójta  Gminy  Grunwald  Pana  Adama  Szczepkowskiego.  Skarżący  zarzucił  w  niej ,
że  wójt  utrudnia  działanie  radnego  poprzez  nieudzielanie  odpowiedzi  na
interpelację.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Grunwald  skierowała  skargę  do
rozpatrzenia  i  zaopiniowanie  przez  Komisję  Skarg  Wniosków  i  Petycji.  Komisja
SWiP na  posiedzeniu  w  dniu  8  grudnia  2020  roku  zapoznała  się  ze  skargą  oraz  jej
uzasadnieniem.  Skarżący  w  dniu  11.09.2020r.  złożył  za  pośrednictwem
Przewodniczącej  Rady  Gminy  interpelację,  w  której  zawarł  pytania  dotyczące
realizacji  uchwały  Rady  Gminy  Grunwald  NRXXIV/186/2020  w  sprawie  zamiaru
połączenia  samorządowych  instytucji  kultury.  Uchwała  zobowiązywała  wójta  do
uzyskania  opinii  Krajowej  Rady  Bibliotecznej  oraz  Wojewódzkiej  Biblioteki
Publicznej  w  Olsztynie  w  sprawie  połączenia  instytucji  kultury.  Następnie  po
otrzymaniu  opinii  wójt  zobowiązany  został  do  uzyskania  zgody  ministra  do  spraw
kultury  i  ochrony  dziedzictwa  narodowego  na  połączenie  instytucji  kultury.
Pytania  w  szczególności  dotyczyły  kwestii :  1.  Na  jakim  etapie  jest  uzyskiwanie
wymaganych  opinii?2.  Do  jakich  instytucji  wystąpiono  z  wnioskami  o  opinie,  od
kogo  otrzymano  odpowiedź?   Odpowiedź  w  tej  sprawie  otrzymał  po  ok.  4
miesiącach i  po czasie,  kiedy skarga została złożona.  Poza udzieleniem odpowiedzi
radny  oczekiwał  złożenia  dokumentów  i  wniosków,  które  zostały  wysłane  w  tej
sprawie,  ale  nie  otrzymał  nic.  Komisja  Skarg  Wniosków i  Petycji  uznała  skargę  za
zasadną  oraz  nie  znalazła  żadnych  okoliczności  uzasadniających  brak  odpowiedzi
na złożoną interpelację. 
Ustawa z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 1990 Nr 16 poz. 95) stwierdza:
Art.  24. 2. W wykonywaniu mandatu radnego radny ma prawo, jeżeli nie narusza to
dóbr  osobistych  innych  osób,  do  uzyskiwania  informacji  i  materiałów,  wstępu  do
pomieszczeń,  w  których  znajdują  się  te  informacje  i  materiały,  oraz  wglądu  w
działalność  urzędu  gminy,  a  także  spółek  z  udziałem  gminy,  spółek  handlowych  z
udziałem  gminnych  osób  prawnych,  gminnych  osób  prawnych,  oraz  zakładów,
przedsiębiorstw  i  innych  gminnych  jednostek  organizacyjnych,  z  zachowaniem
przepisów o  tajemnicy  prawnie  chronionej”.  Stwierdził,  że  utrudniając  dostępu  do
informacji  radnego  utrudnia  się  podejmowanie  decyzji  wyważone  i  służące  dobru
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ogólnemu.  W jego  ocenie  Wójt  Adam Szczepkowski  naruszył  prawo nie  udzielając
odpowiedzi na interpelację i jego działań.
Radni uwag nie zgłosili
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska  –  poddała  pod
głosowanie  zarzut  -  utrudnianie  działania  radnego  poprzez  nieudzielanie
odpowiedzi na interpelację.
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 11 radnych;  9 głosów zasadny, 2 głosy
niezasadny , brak wstrzymujących się oraz 1 osoba nie oddała głosu.

Ryszard Bala –  zasadny
Halina Gutowska – zasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  zasadny

Lecewicz-Husar Cecylia –  nie głosowała
Matuszewski Sławomir –  zasadny

Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Arkadiusz Piasecki- niezasadny

Stanka Iwona –  zasadny
Szewczak Piotr- niezasadny
Ziejewska Ewa –  zasadny

Krystyna Zwalińska – zasadny
Rada Gminy w głosowaniu jawnym imiennym uznała zarzut - utrudnianie działania

radnego poprzez nieudzielanie odpowiedzi na interpelację za zasadny.
Radni uwag nie zgłosili.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Ryszard  Bali  na  działania  Wójta  Gminy
Grunwald-nieudzielanie odpowiedzi na interpelację (zał. nr 11). 
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  10 głosów za, 1 głos przeciw i 1
głos wstrzymujący się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – wstrzymała się
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- przeciw

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/245/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku  w
sprawie       sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszard Bali na działania Wójta Gminy
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Grunwald-nie      udzielanie odpowiedzi na interpelację      .
Radni uwag nie zgłosili.

7.10.     w sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana Ryszard  Bali  na działania  Wójta  Gminy Grunwald  -
utrudnianie działań radnego poprzez nieudzielanie odpowiedzi na wniosek  .
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  przedstawił  przebieg  pracy  komisji  SWiP  nad
rozpatrywaniem skargi .  
W dniu  8.10.2020  r.  radny  z łożył wniosek o przedstawienie wykazu podmiotów prawnych i
osób fizycznych, z którymi w okresie do 1. stycznia 2019 roku do 31. sierpnia 2020 roku Wójt
Gminy  Grunwald  i  osoby  przez  niego  upoważnione  oraz  kierownicy  gminnych  jednostek
organizacyjnych zawarli umowy zlecenia i umowy o dzieło. Do wniosku, w celu ułatwienia pracy
oraz  przyspieszenia  jej  wykonania  radny  Bala  dołączył  plik  zawierający  tabelę  z  kolumną  do
wpisania wnioskowanej informacji. Takie dane radni otrzymali w wyniku prac komisji rewizyjnej
ale nie ujęto w nich nazw podmiotów, z którymi umowy te zostały zawarte. Do dnia dzisiejszego
radny nie otrzymał odpowiedzi. Komisja Skarg Wniosków i Petycji uznała za bezprawne działanie
wójta i rekomenduje uznanie skargi za zasadną. 
Radni uwag nie zgłosili.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska  –  poddała  pod
głosowanie  zarzut  -  utrudnianie  działań  radnego poprzez  nieudzielanie  odpowiedzi
na wniosek. 
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  9 głosów zasadny, 3 głosy
niezasadny , brak wstrzymujących się .

Ryszard Bala –  zasadny
Halina Gutowska – zasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  zasadny

Lecewicz-Husar Cecylia –  niezasadny
Matuszewski Sławomir –  zasadny

Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Arkadiusz Piasecki- niezasadny

Stanka Iwona –  zasadny
Szewczak Piotr- niezasadny
Ziejewska Ewa –  zasadny

Krystyna Zwalińska – zasadny
Rada Gminy w głosowaniu jawnym imiennym uznała zarzut - utrudnianie działań

radnego poprzez nieudzielanie odpowiedzi na wniosek za zasadny. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Ryszard  Bali  na  działania  Wójta  Gminy
Grunwald-nieudzielanie odpowiedzi na wniosek (zał.  nr 12).  
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  10 głosów za, 1 głos przeciw i 1
głos wstrzymujący się.
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Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – wstrzymała się
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- przeciw

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/246/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku  w
sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszard Bali na działania Wójta Gminy

Grunwald-nieudzielanie odpowiedzi na wniosek. 
Radni uwag nie zgłosili.

7.11.    w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańców Sołectwa Stębark reprezentowanych przez Pana
Marka Sadowskiego na działania Wójta Gminy Grunwald.
Radny -Pan Ryszard Bala – odczytał skargę mieszkańców Sołectwa Stębark.

„My, mieszkańcy kolonii Stębark , składamy skargę na działanie , opieszałość i nie 
dotrzymanie słowa danego nam na spotkaniu w Urzędzie Gminy 23 grudnia 2019 r. przez 
Wójta A .Szczepkowskiego. Sprawa dotyczy oświetlenia drogi prowadzącej od byłego PGR
na kolonię. Przy w/w drodze mieszka 11 rodzin , w tym rodziny z dziećmi uczęszczającymi
do szkół. Mieszkańcy Stębarka na spotkaniu wiejskim w maju 2019 r. przekazali kwotę 
16 000,00 zł z funduszu sołeckiego na wspomniane oświetlenie drogi .Z końcem 2019 r. 
pieniądze przepadły bo Wójt A. Szczepkowski nie uszanował decyzji mieszkańców. 23 XII 
2019 r. byliśmy w gabinecie Wójta A. Szczepkowskiego (10 osób jako przedstawiciele 
rodzin) z pytaniem kiedy zamierza zrealizować to oświetlenie. Dał nam słowo że 
styczeń/luty 2020 lampy będą zamontowane; nie ważne z jakiej puli” (to słowa Wójta). Na 
zebraniu sołtysów (w lutym 2020) powiedział; że nie widzi sensu oświetlania pól”. We 
wrześniu tego roku zwracaliśmy się do Wójta A. Szczepkowskiego z zapytaniem kiedy 
zamierza dotrzymać danego nam słowa. Do dziś nie otrzymaliśmy żadnej odpowiedzi . 
Naszym zdaniem świadczy to o ignorancji i nie szanowaniu mieszkańców przez Wójta A. 
Szczepkowskiego.”

Radny  -Pan  Ryszard  Bala  –skarżący  zarzucił  wójtowi  opieszałość i  niedotrzymanie
danego  słowa.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Grunwald  skierowała  skargę  do  rozpatrzenia  
i zaopiniowanie przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji. Komisja SWiP na posiedzeniu w dniu 8
grudnia 2020 roku zapoznała się ze skargą oraz jej uzasadnieniem. W wyniku tej analizy Komisja
uznała zarzut za zasadny.  Mieszkańcy  Sołectwa  Stębark  na  zebraniu  wiejskim  w  dniu
03 lipca 2019 roku dokonali  zmiany we wniosku w sprawie wykorzystania  środków
z  funduszu  sołeckiego  w  2019  roku.  Zmiana  dotyczyła  nowego  zadania
polegającego  na  budowie  oświetlenia  drogi  od  byłego  PGR-u  na  kolonię.  Na
zadanie  to  przeznaczono kwotę  15  800 zł.  Jednak  do końca  2019 roku Wójt  Gminy
Grunwald  Adam  Szczepkowski  nie  zrealizował  prawidłowo  uchwalonego  i
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złożonego  wniosku  mieszkańców  Stębarka.   Komisja  uznała,  że  nie  ma  żadnych
okoliczności,  aby usprawiedliwić zachowanie wójta i uznaje skargę za zasadną. 
Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  zapytała,  czy  to  jest  inwestycją,  którą
radni wprowadzili  do budżetu na rok 2021.
Radny -Pan Ryszard Bala  – odpowiedział,  że  tak.  Jest  to  próba  zadośćuczynienia
dla mieszkańców kolonii  Stębark.
Radni uwag nie zgłosili.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska  –  poddała  pod
głosowanie zarzut opieszałość i niedotrzymanie danego słowa. 
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  11 głosów zasadny, 1 głos
niezasadny , brak wstrzymujących się .

Ryszard Bala –  zasadny
Halina Gutowska – zasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  zasadny

Lecewicz-Husar Cecylia –  niezasadny
Matuszewski Sławomir –  zasadny

Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Arkadiusz Piasecki- zasadny

Stanka Iwona –  zasadny
Szewczak Piotr- zasadny

Ziejewska Ewa –  zasadny
Krystyna Zwalińska – zasadny

Rada Gminy w głosowaniu jawnym imiennym uznała zarzut - opieszałość i
niedotrzymanie danego słowa za zasadny.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  mieszkańców  Sołectwa  Stębark  reprezentowanych
przez Pana Marka Sadowskiego na działania Wójta Gminy Grunwald (zał nr 13).
Radni uwag nie zgłosili.  

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  11 głosów za,  brak głosów przeciw
i 1 głos wstrzymujący się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – wstrzymała się
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- za

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za
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Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/247/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku  w
sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańców Sołectwa Stębark reprezentowanych

przez Pana Marka Sadowskiego na działania Wójta Gminy Grunwald.
Radni uwag nie zgłosili.  

7.12.      w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  między  gminnego    
w  zakresie  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami  pomiędzy  Gminą  Grunwald  a
Gminą Miejską Ostróda.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  między  gminnego
w  zakresie  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami  pomiędzy  Gminą  Grunwald  a
Gminą Miejską Ostróda |(zał  nr 14).  
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- za

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/248/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku  w
sprawie       wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia między gminnego    

w zakresie opieki  nad bezdomnymi zwierzętami pomiędzy Gminą Grunwald a
Gminą Miejską Ostróda      .

Radni uwag nie zgłosili.

7.13.  w  sprawie  ustalenia  planu  pracy  Rady  Gminy  Grunwald  oraz  planów  pracy
stałych komisj i  rady na 2021rok.
Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  stwierdziła,  że  wprowadzony  zapis  o
uchwaleniu  budżety  na  rok  2021  w  styczniu  spowodował  absurd  spotkania  się  w
dniu dzisiejszym.  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w sprawie ustalenia  planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy stałych
komisj i  rady na 2021rok (zał.  nr 15).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
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wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- za

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/249/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku  w
sprawie  ustalenia planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy stałych

komisji  rady na 2021 rok.   
Radni  uwag nie zgłosi l i .

7.14.       w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na
lata 2020-2032.
Radny- Pan Ryszard Bala -   stwierdził,  że w sprawie zmiany budżetu na 2020 rok
i  zmiany  WPF  jest  jeszcze  sporo  pytań,  bo  nie  wszystko  zostało  wyjaśnione  i
przekazane  radnym.   Ponieważ  jak  Państwo  zauważyli ,  wójt   „podwinął  ogon  i
uciekł  z  obrad  sesji”,  więc  nie  ma  kto  odpowiedzieć  na  pytania.  Nie  można
podejmować  decyzji  nie  posiadając  pełnej  wiedzy.  Do  projektów  finansowych
uchwał  są  dołączone  objaśnienia  pisane  przez  panią  skarbnik,  ale  one  nic  nie
wyjaśnią,  tylko  są  odzwierciedleniem  tego,  co  widać  w  załącznikach.  Przykładem
może być  objaśnienie  do uchwały budżetowej  w dziale  700 pani  skarbnik  pisze,  że
dokonano  zmniejszeni  kwot  przeznaczonych  na  dostarczenie  ciepła  i  wody,  ale  co
wywołało  potrzebę  zmniejszenie  nie  jest  wyjaśnione.  W  dziale  Transport  i
łączności jest  podobnie są kwoty,  ale nie ma przyczyny powodującej ich zmiany. W
dziale  756  jest  kuriozum:  Otóż  pani  skarbnik  pisze,  że  zwiększa  się  dochody o  80
tys.  zł  z  tytułu  wpływu  z  podatków  rolnego,  o  5  tys  z  tytułu  rekompensaty
utraconych  dochodów,  ale  nie  wyjaśnia  dlaczego  zmniejsza  wpływ  o  2,5  mln  z
opłaty  eksploatacyjnej.  Wójt  nie  umiał  wyjaśnić  także  tych  zmian  na  posiedzeniu
komisji.  Myślę,  że  powinniśmy  ze  swej  strony  być  bardziej  wymagający  co  do
przedstawianych  propozycji  zmian  jeżeli  chodzi  o  zaopatrzenie  tych  zmian  w
odpowiedni  komentarz  i  odpowiednie  wyjaśnienia.  Powinny  być  konkretne
wyjaśnienia pisemne, gdyż warunki akustyczne na sali  są niekorzystne.  
Radni uwag nie zgłosili.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  la ta
2020-2032 (zał.  nr 16).
Radni uwag nie zgłosili.
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W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  4 głosów za, 2 głosy  przeciw i 6
głosów  wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  przeciw
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  wstrzymała się
Królikowski Adam- wstrzymał się

Lecewicz-Husar Cecylia – wstrzymała się
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- wstrzymał się
Stanka Iwona –  wstrzymała się

Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa –  wstrzymała się

Krystyna Zwalińska – przeciw 

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/250/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku  w
sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwaldnalata2020-

2032.
Radni  uwag nie zgłosi l i .  

7.15.       w sprawie zmian budżetu gminy Grunwald na 2020 rok.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w sprawie  zmian budżetu gminy Grunwald na 2020 rok (zał nr 17).
Radni  uwag nie zgłosi l i .

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  6 głosów za, 1 głos  przeciw i 5
głosów  wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  przeciw
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  wstrzymała się
Królikowski Adam- wstrzymał się

Lecewicz-Husar Cecylia – wstrzymała się
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- wstrzymał się

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  wstrzymała się
Krystyna Zwalińska –  za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/251/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku  w
sprawie zmian budżetu gminy Grunwald na 2020 rok .

7.16.       w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  hipoteki  na  rzecz  Banku
Spółdzielczego  w  Olsztynku  na  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy
Grunwald.
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Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  hipoteki  na  rzecz  Banku
Spółdzielczego  w  Olsztynku  na  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy
Grunwald (zał nr 18).
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  uchwała  ta  pokazuje  jaką  reputację  ma
nasza  gmina  w  banku.  W  większości  sytuacji  gdzie  stroną  starającą  się  o  kredyt
banki  nie  wymagają  zabezpieczeń  a  ta  sytuacja  pokazuje  jaką  opinie  ma  Gmina
Grunwald.
Radni  uwag nie zgłosi l i .

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  11 głosów za, 1 głos   przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  przeciw
Halina Gutowska – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Arkadiusz Piasecki- za

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXI/252/2020 z dnia 29 grudnia  2020 roku  w
sprawie  wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na rzecz Banku

Spółdzielczego w Olsztynku na nieruchomości stanowiącej  własność Gminy
Grunwald.  

Radni  uwag nie zgłosi l i .  

Ad pkt. 8.       Interpelacje i     zapytania.
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 9. Wolne wnioski i  informacje.
Mieszkaniec  Gminy  Grunwald-  Pan  ….  jestem  przedsiębiorcą  w  Gminie
Grunwald,  prowadzę  sklep  Groszek  w  ….,  który  Pan  Wójt  chce  nam  zabrać.  Pan
Wójt  wypowiedział  umowę  dzierżawy  i  na  ostatniej  komisji  Rady  gminy
wypowiedział,  że kwotę dzierżawy 1100 zł  rocznie to jest  zbyt mało.  Stwierdził,  że
nie  ponosi  kosztów  samej  dzierżawy  ale  również  opłaca  podatki  od  działalności
gospodarczej  oraz podatek dochodowy.  Stwierdził,  że gmina będzie musiała  pokryć
koszty  odszkodowania,  o  które  przedsiębiorca  wystąpi.  Zapytał,  czy  mieszkańcy
wiedzą  dlaczego  wójt  wypowiedział  dzierżawę  przedsiębiorcy.  Odpowiedział,  że
dlatego, iż chce się pozbyć konkurencji  dla swojego przyjaciela. 
Złożył  skargę  do  Wiceprzewodniczącej  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald
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podpisaną  przez  300  mieszkańców.  Zapytał  Wójta,  czy  umie  odpowiedzieć
pracownikom  sklepu  Grosze  dlaczego  za  6  miesięcy  nie  dostaną  wypłaty.
Pracownicy  stracą  pracę  w  związku  z  wypowiedzeniem  dzierżawy.  Stwierdził,  że
ma  dużo  pytań  do  Wójta  i  liczy  na  to,  że  na  kolejnej  sesji  będzie  miał  okazje  je
zadać. Skarga na działanie Wójta złożona przez Pana... . .o (zał.  nr 19). 
Radna  –  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  poinformowała,  że  lekarze  przychodni  w
Gierzwałdzie  nie  wyrazili  zgody  na  stworzenie  punktu  szczepień  przeciw
COVID - 19. Nie powstanie taki punkt aby w Gierzwałdzie,  ani w Stębarku.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  niedługo  będzie  2  lata  od  czasu
przedstawienia  projektu  w  sprawie  opracowania  Wieloletniego  Planu
Inwestycyjnego.  Do  chwili  obecnej  nie  ma  propozycji  głównych  inwestycji,  które
w  gminie  będą  realizowane.  Stwierdził,  że  są  dwa  powody  braku  realizacji  tej
uchwały.  Pierwszy  to  brak  umiejętności  wójta  aby  taki  plan  opracować,  drugi
powód jest  taki,  że  można  łatwiej  manipulować  i  wprowadzać  do  budżetu  pomysły
powstające  z  piątku  na  niedzielę.  W  dniu  dzisiejszym  rozmawiał  z  mieszkanka
Rychnowa,  która  prosił  o  wprowadzenie  do  projektu  budżetu  na  rok  2021
inwestycję  wykonania  kanalizacji  w  Rychnowie.  Jest  to  już  po  czasie,  aby
poprawki  takie  wprowadzić,  ale  zaproponował  opracowanie  projektu  sieci
wodnokanalizacyjną  w  Rychnowie  i  powinno  być  to  wpisane  w  WPI.
Zaproponował,  aby  wysłać  zawiadomienie  do  wojewody  w  sprawie  niewykonania
uchwały w sprawie  opracowania WPI,  gdyż termin  minie  za  dwa dni.  Fakt,  że  wójt
„podkulił  ogon  i  uciekł”  to  nie  jest  przypadek  a  celowe  działanie,  tak  jak
nieudzielanie  odpowiedzi  na  skargi,  wnioski  i  interpelację.  Wpływa to  negatywnie
na  wizerunek  tak  samo  jak  ilość  wpływających  skarg  na  działanie  wójta.
Zaproponował,  aby  wysłać  zawiadomienie  o  ilości  skargi  oraz  jak  zostały
rozpatrzone do wojewody, a nawet do premiera,  aby parasol ochronny się skończył.
Stwierdził,  że  powinno  w końcu  dotrzeć  do  Pana  Adama  Szczepkowskiego,  że  jest
po to aby realizował to co Rada Gminy mu nakaże. 
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  z aproponowała,  aby  przygotować
propozycje  do  opracowania  wytycznych  w  sprawie  Raportu  o  stanie  Gminy.
Odniosła  się  do  wypowiedzi  wójta,  że  radni  robią  wszystko,  aby  gmina  się  nie
rozwijała.  Radni  działają  dla  dobra  gminy  i  zależy  im  na  współpracy  z  wójtem.
Wójt  sam  wielokrotnie  podejmuje  decyzję  np.  projekty  te lemetrii ,  gdzie  koszty
obsługi  są  wyższe  niż  obecnie.   Projekty  real izowane  bez  wkładu  własnego  np.
zakup  autobusu,  ale  stowarzyszenie  za  dowóz  otrzymało  dofinansowanie  w
kwocie  20  tys.  zł ,  a  koszty  utrzymania  autobusu  będą  ok  100  tys .  zł :  opiekunka,
kierowca,  opłaty  eksploatacyjne.  Autobusu   przez  5  lat  nie  można  używać  do
innych  celów  jak  przewóz  osób  niepełnosprawnych.  Z  terenu  gminy  dowożone
jest  6  osób  z  odbiorem  spod  domu  z  zapewnioną  opiekę.   Zgoda  radnych  na
zakup  autobusu  była,   gdyż  na  komisj i  w  sierpniu  poinformowano  radnych,  że
stowarzyszenie  dowozić  dzieci  nie  będzie,  a  jest  inaczej  gdyż  gmina  Dąbrówno
podpisała  umowę  ze  stowarzyszeniem  PSONI.  Złożyła  życzenia  noworoczne.
Zaproponowała,  aby  zorganizować  mobilny  punkt  szczepień  przy  współpracy
innych gmin.
Radny-  Pan Ryszard Bala-  przypomniał,  że   na posiedzeniu komisji w sierpniu sekretarz
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poinformował, że zakup autobusu jest konieczne, mimo że koszty będą wyższe. Straszono radnych,
że  stowarzyszenie  jest  na  skraju  bankructwa,  co  było  kłamstwem.  Dlatego,  należy  żądać
dokumentów z podpisem a nie tylko bazować na niezrozumiałych wypowiedziach. Działanie to
miało na celu, aby wójt mógł pokazać jaki to jest skuteczny oraz, aby mógł  zrobić sobie zdjęcie
przy nowym pojeździe. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- Pani Krystyna Zwalińska –  złożyła  życzenia
noworoczne.  
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 10. Zamknięcie sesji.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska  –   wobec
zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  zamknęła   XXXI
sesję Rady Gminy Grunwald.  

Protokołowała    Wiceprzewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Krystyna Zwalińska 
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